
die niet subsidiabel zijn. Juist als Vrije 
Universiteit hebben wij zeer specifieke 
taken, die veelal door geldgebrek onbenut 
zijn gebleven. , Directeuren hebben een 
commissie in het leven geroepen, die een 
onderzoek zal instellen naar de mogelijk
heden op dit gebied. 

De rector wijst in dit verband op de' uit
wisseling van studenten, bijv. het laten 
promoveren van afgestudeerden uit o.a. 
christelijke universiteiten in het buiten
land. De financiële consequenties hiervan 
komen volledig voor eigen rekening. Een 
concreet voorbeeld is de komst van de 
Ghanese studenten destijds, die na hun 
gedwongen afgebroken studie achter het 
ijzeren gordijn door de V.U. konden wor
den opgevangen. De kortgeleden be
noemde secretaris voor buitenlandse be
trekkingen, drs. Van Noord, heeft tot taak 
de organisatie hiervan verder op te bou
wen. 

Discussie 

Bij de bespreking wordt gevraagd: 
Veelal laten de jongelui uit noordelijke 
provincies zich voor universitaire studie 
in Groningen inschrijven; de belangstel
ling voor de V.U. komt in eerste instantie 
uit de provincies Noord- en Zuid-Holland. 
Moet hieruit de conclusie worden getrok
ken dat principiële redenen lang niet altijd 
de doorslag geven? 

Het antwoord luidt: De tendens gaat 
inderdaad in de richting van regionale 
universiteiten. De V.U. echter is als bij
zondere universiteit het minst regionaal. 
Het merendeel der studenten komt inder
daad uit Noord- en Zuid-Holland; op de 
derde plaats komt het noorden van het 
land. De rector legt er de nadruk op dat 
hier een duidelijke taak ligt voor de 
ouders. Zij zullen moeten inzien dat hun 
kinderen op onze universiteit behoren te 
studeren. Zelf is hij meer dan ooit van 
het bestaansrecht van de V.U. overtuigd. 
Een volgende vraag: De indruk wordt wel 
eens gewekt dat het eigen karakter van 
de V.U. zo weinig naar buiten tot uiting 
komt. 

Het antwoord: Uit de lange lijsten van 
publikaties op allerlei gebied, die in ieder 
jaarboek van de V.U. voorkomen, blijkt 
wel het tegendeel. Als recent voorbeeld 
wordt genoemd de diesrede van prof. 
Lindeboom. 

Nog een vraag: Welke werfactiviteiten 
gaan van de V.U. uit bij de middelbare 
scholen? Het antwoord: Aan de voorlich
ting op dit gebied wordt door de studen
tendecanen veel aandacht besteed. Als 
gevolg daarvan waren op de laatste voor
lichtingsdag ongeveer 700 toekomstige 
studenten, wel of niet vergezeld van hun 
ouders, aanwezig. 

Studenten 

Ook wordt gevraagd: Geeft het gedrag 
van de studenten in het algemeen geen 
aanleiding tot verontrusting? Velen menen 
een verwereldlijkte sfeer te moeten con
stateren. Antwoord: Het gedrag van de 
studenten geeft over het algemeen geen 
reden tot ongerustheid. Natuurlijk zijn er 
in een samenleving van 4000 a 5000 
studenten weleens ontsporingen, maar 
ernstige gevallen komen gelukkig niet 
voor. In voorkomende gevallen zal de 
rector het echter op prijs stellen hierover 
ingelicht te worden. 

Dat de jeugd hyperkritisch is, is algemeen 
bekend. Laat meg zich echter niet ver
kijken op uitlatingen, die niet typerend 
behoeven te zijn voor de universiteit. Wij 
moeten dankbaar zijn voor de wijze waar
op de studenten met de dingen bezig zijn 
en hun het recht geven een eigen mening 
te hebben. De activiteiten die zij ont
plooien, zijn bemoedigend; daar zit een 
brok vitaliteit in. 

Ook het studentenblad Pharetra wordt in 
dit verband genoemd. De rector wijst er 
op dat het geen uitgave is van het corps 
of van de V.V.S.V.U. Nog veel minder 
van de V.U. zelf; het mag ook persé niet 
worden gezien als representatief voor de 
gehele studentengemeenschap. 
Meer dan eens is de vraag gesteld, of 
het niet mogelijk is een financiële tege
moetkoming te verstrekken aan ouders 
van studenten uit alle afgelegen provin
cies — Zeeland wordt genoemd, — die 
zich door de grote afstand voor extra 
hoge kosten geplaatst zien. 
Het antwoord: Wanneer de ouders dit 
zelf niet kunnen financieren, kan een 
rijkssubsidietoelage of een renteloos 
voorschot worden aangevraagd. Bij de 
vaststelling van dit bedrag wordt ook 
rekening gehouden met de huur van een 
kamer. Uiteraard kan men vanuit Zeeland 
geen spoorstudent zijn, maar ook als men 


